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El director de la Càtedra de Mer-
cat Immobiliari de la Universitat 
de Saragossa, Luis Alberto Fabra, 
ha plantejat la segregació dels 
habitatges com una de les possi-
bles solucions per facilitar l’ac-
cés a l’habitatge a Andorra. Se-
gons Fabra, el parc d’habitatge 
existent és excessivament gran 
en relació amb les necessitats de 
les famílies. De fet, ha apuntat 
que altres municipis amb pro-
blemàtiques similars ja perme-

Fabra defensa la segregació d’habitatges de més de 150 m² com a solució a l’accés a l’habitatge

AnA/m.r

El director de càtedra en mercat immobiliari de la Universitat de Saragossa, Luis Alberto Fabra, durant la presentació de l’anàlisi del 
mercat immobiliari 2024.

agències
EScALDES-EngorDAny

ten dividir habitatges de més de 
120 m² en dues unitats, sempre 
que cada part tingui una super-
fície mínima de 60 m².

A banda de la segregació d’ha-
bitatges, Fabra ha suggerit di-
verses mesures fiscals diferen-
ciadores entre els compradors. 
Ha proposat afavorir fiscalment 
aquelles persones que adquirei-
xen immobles per viure-hi o per 
destinar-los al lloguer, en contra-
posició als qui els compren per 
a un ús ocasional o gairebé nul. 
També ha destacat la possibilitat 
d’impulsar el dret de superfície, 

una estratègia basada en l’ús de 
sòl públic per promoure habitat-
ges de lloguer assequible. 

Fabra també ha analitzat la in-
cidència de la moratòria de la 
construcció en el mercat immo-
biliari, assenyalant que aquesta 
ha provocat una reducció de l’ac-
tivitat durant el seu període de vi-
gència. Així mateix, ha apuntat 
que la finalització de la moratò-
ria ha comportat una disminució 
en el nombre de compravendes, 
però que el mercat ja ha assimi-
lat aquesta nova realitat. L’expert 
ha destacat que l’increment dels 
preus del lloguer no és un proble-
ma exclusiu d’Andorra, sinó que 
és una situació generalitzada a 
escala internacional. Segons ell, 
la industrialització del sector po-
dria ser una solució en el futur, 
però encara no està prou desen-
volupada per resoldre aquesta 
problemàtica immediatament. 

Durant la presentació, Fabra ha 
donat a conèixer algunes dades 
rellevants sobre el parc immobi-
liari del Principat. Actualment, 
el país compta amb 46.800 habi-
tatges, però la densitat d’ocupa-
ció és de tan sols 1,86 habitants 
per habitatge, la qual cosa evi-
dencia que molts pisos superen 
les dimensions necessàries per a 
les llars actuals. Segons les dades 
exposades, el 38% dels habitatges 
tenen entre 100 i 150 m², mentre 
que el 16% superen els 150 m², fet 
que reforça la seva proposta de 
permetre la divisó d’habitatges 
grans per incrementar l’oferta de 
pisos més accessibles. .

Un pis, dos vivendes
SolUcionS per incrementar l’oferta

Divisió dels habitatges de més de 150 m2

tema del dia

Luis aLberto Fabra

«Hi ha un gran volum de 
pisos de més de 150 m², i la 
mitjana familiar és inferior a 
dos membres per llar»

DirEctor DE LA càtEDrA DE 
mErcAt 
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Poques hores abans de 
l’aprovació de la Llei Òm·
nibus, destinada a abor·
dar la crisi de l’habitatge, 
el debat públic s’inten·
sifica. La Coordinadora 
exigeix mesures contun·
dents, com la regulació 
dels preus de lloguer i la 

Soroll mediàtic i un compte 
enrere per a la Llei Òmnibus

EDITORIAL

EL PERIÒDIC D’ANDORRA  no es fa responsable de 
l’opinió dels seus col·laboradors i tampoc s’identifica 
necessàriament amb els seus comentaris.

A efectes de publicitat contractada per persones 
pertanyents a  diferents sectors o branques 
professionals, aquest mitjà no es fa responsable del 
contingut de la publicitat en relació al disposat en  les 
normes estatutàries o deontològiques que regeixen 
la professió en concret, la qual qüestió únicament 
compet a la persona que contracta la publicitat.

prohibició de desnona·
ments sense alternativa 
residencial, i planeja no·
ves mobilitzacions coin·
cidint amb el debat parla·
mentari. Paral·lelament, 
els propietaris d’immo·
bles qualifica de «demen·
cial» i «irresponsable» les 

Llei Òmnibus, una de les 
iniciatives més ambicio·
ses per regular el mercat 
de l’habitatge. Només el 
temps i una implemen·
tació efectiva determina·
ran si aquesta normativa 
aconsegueix pal·liar la cri·
si que ofega el Principat.

clusió social greu, evi·
denciant la urgència de 
la situació. Aquesta pola·
rització d’opinions reflec·
teix la complexitat d’una 
problemàtica que afecta 
transversalment la socie·
tat andorrana. Demà, el 
Consell General votarà la 

propostes de vaga general 
o de lloguers, argumen·
tant que aquestes accions 
perjudicarien l’economia 
i la legalitat. Mentrestant, 
el Govern ha rebut 29 sol·
licituds per a dos pisos 
destinats a persones sen·
se llar o en situació d’ex·
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Quan es parla de trastorns 
de la personalitat antiso-
cials, sovint es fan servir 
indistintament els ter-
mes «psicopatia» i «socio-
patia». Tot i que compar-
teixen característiques 
com la manca d’empatia, 
la manipulació i la trans-
gressió de normes socials, 
hi ha diferències clares en-
tre ambdós perfils.  Els psi-
còpates solen presentar 
una manca d’empatia in-
nata, mantenen un alt ni-
vell de control emocional 
i sovint s’integren bé en la 
societat, disfressant la se-
va manca de sentiments 
amb encant superficial 
i habilitats manipulati-
ves. Això els permet actu-
ar de manera calculada i 
freda, aconseguint objec-
tius sense escrúpols mo-
rals. Per contra, els sociò-
pates són més impulsius 
i desorganitzats, tenen di-
ficultats per mantenir re-
lacions estables i, en gene-
ral, tendeixen a actuar de 
manera més erràtica i vi-

La Realitat Oculta
LA TRIBUNA

bea

rOdríguez

olenta, a part de ser uns 
grans egocèntrics.

Però hi ha diferència 
entre homes psicòpates 
o sociòpates i dones psi-
còpates o sociòpates do-
nes? Efectivament, amb 
la gran diferència de què 
en dones, són menys fre-
qüents.

Estudis psicològics i 
neurobiològics han evi-
denciat que la prevalen-
ça de la psicopatia i la so-
ciopatia és considerable-
ment més baixa en dones. 
Els més evidents són els 
factors biològics i hormo-
nals. Les hormones, espe-
cialment els estrògens, 
podrien jugar un paper 
en el desenvolupament 
de comportaments em-
pàtics i de vinculació so-
cial, fent menys probable 
l’aparició de trets antiso-
cials en dones. També te-
nim el factor de la socia-
lització diferencial: les ne-
nes solen ser educades en 
valors relacionats amb la 
cooperació, la comuni-
cació emocional i la cura 
dels altres, mentre que els 
nens reben més permissi-
vitat en comportaments 
agressius o competitius. 

Aquest condicionament 
social podria influir en la 
manifestació de trastorns 
de la personalitat. Un al-
tre factor important a des-
tacar en aquesta diferèn-
cia de gènere són les ma-
nifestacions diferents del 
trastorn: quan una dona 
presenta trets psicopàtics 
o sociopàtics, sol expres-
sar-los de manera diferent 
als homes. En comptes de 
violència física directa, 
poden utilitzar manipula-
ció emocional o abús psi-
cològic per assolir els seus 
objectius. Això fa que so-
vint passin desapercebu-
des en diagnòstics clínics. 
Diagnòstics que sovint 
solen ser erronis perquè 
els criteris de diagnòstic 
s’han desenvolupat ma-

joritàriament a partir de 
casos masculins, la qual 
cosa pot portar a una in-
frarepresentació de les 
dones amb aquests tras-
torns. Sovint, en comptes 
de ser diagnosticades amb 
un trastorn antisocial de 
la personalitat, reben un 
diagnòstic erroni com el 
trastorn límit de la perso-
nalitat, el qual compar-
teix alguns símptomes.

Encara que la psico-
patia i la sociopatia són 
menys comunes en do-
nes, no vol dir que no exis-
teixin. De fet, la seva pre-
sència pot ser encara més 
inquietant precisament 
perquè sovint es manifes-
ta d’una manera més sub-
til, camuflada darrere de 
la manipulació emocio-

nal i la seducció estratè-
gica. La societat, acostu-
mada a veure la violència 
en la seva forma més físi-
ca i evident, tendeix a ig-
norar les expressions més 
encobertes d’aquests tras-
torns, fet que permet a al-
gunes dones psicopàti-
ques operar impunement 
durant anys.

Aquesta realitat po-
sa de manifest la necessi-
tat d’un enfocament més 
acurat i inclusiu en l’estu-
di de la psicopatia i la soci-
opatia en dones. Només a 
través d’una comprensió 
més profunda d’aquests 
perfils es podrà millorar 
la detecció i el tractament, 
evitant que persones amb 
aquests trets passin desa-
percebudes fins que sigui 
massa tard. La imatge tra-
dicional del «monstre» o 
de la “vídua negra” que 
actua de forma agressiva i 
impredictible ha d’evolu-
cionar per incloure tam-
bé aquells que, amb un 
somriure calculat i una 
aparença encantadora, 
poden ser igualment pe-
rillosos. .

Estudiant de criminolo-
gia i analista de ‘true crime’

EL PERIÒDIC
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comissió d’estudi per a uN creixemeNt urbaNístic sosteNible

Nacional

L’Associació de Propietaris de 
Terres Andorranes (APTA), re-
presentada aquest dimecres pel 
seu president Josep Duró i el se-
cretari general Jordi Cerqueda, 
han comparegut aquest dime-
cres davant la Comissió d’Estu-
di per a un Creixement Urbanís-
tic Sostenible per exposar la seva 
visió sobre la futura Llei d’Orde-
nació del Territori i Urbanisme 
(LOGTU). «Hem decidit comparèi-
xer per iniciativa pròpia, perquè 
pensem que és un tema d’Estat», 
ha afirmat Duró, remarcant que 
actualment només entre un 4% i 
un 5% del territori andorrà és ur-
banitzable -25 metres quadrats- 
i que les decisions han de pren-
dre’s amb una visió global per 
evitar el malbaratament d’un re-
curs limitat com és el sòl. 

Per la seva banda, Cerqueda 
ha destacat que la funció social 
de l’urbanisme i la propietat es 
recull en diversos articles de la 
Constitució i que el creixement 
urbanístic sostenible ha de par-
tir del reconeixement que els ter-
renys privats són la matèria pri-
mera del desenvolupament. «La 
Llei d’Ordenació del Territori i 
Urbanisme actual presenta una 
visió nacional que ha de recaure 
a les parròquies i seguidament en 
els ciutadans», ha assenyalat, tot 
reivindicant una redefinició dels 
conceptes d’urbanisme i ordena-
ció del territori dins del marc de 
competències existents. Així, Du-
ró ha insistit en la necessitat d’un 

L’entitat defensa una planificació urbanística i compensancions per als afectats per requalificacions
consell general

L’entitat defensa una planificació urbanística nacional i reclama compensacions justes per als afectats per requalificacions de terrenys.

paris mameghani
anDorra La veLLa

organisme nacional público-tèc-
nic per planificar l’urbanisme, 
amb una redistribució de rols 
entre l’Estat i els comuns. «L’any 
2000 es va donar tota la potestat 
urbanística als comuns, però ara 
cal redefinir què és urbanisme i 
què és ordenament del territori», 
ha puntualitzat. 

Segons el president de l’associ-
ació, la gestió urbanística no ha 
de ser fragmentada i cada parrò-
quia no pot actuar de manera in-
dependent. «No es tracta de treu-
re competències als comuns, sinó 
de regular més a nivell nacional 

les obligacions territorials del pa-
ís», ha aclarit. Altrament, un dels 
aspectes clau exposats durant la 
compareixença ha estat el siste-
ma de compensacions per a pro-
pietaris afectats per les requali-
ficacions de terrenys. «Quan un 
terreny urbanitzable passa a no 
ser-ho, el seu valor es redueix a ze-
ro», ha recordat Duró, reclamant 
mecanismes de compensació 
com permutes o sessions obliga-
tòries per evitar perjudicis econò-
mics als propietaris. A més, ha de-
manat que es garanteixin els cri-
teris equitatius dels mateixos. .

els propietaris de terres alerten que 
només el 4,5% del sòl és edificable

josep duró

«aquest és un tema d’estat. 
Cal emprendre així decisions 
conjuntes per a no malbaratar 
un recurs limitat com és el sòl»

presiDent De L’apta
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Els representants del Col·legi Ofi-
cial d’Economistes d’Andorra, 
Sílvia Davan i Carlos Mesas, han 
exposat avui davant la Comissió 
d’Estudi per a un Creixement Ur-
banístic Sostenible diverses pro-
postes amb l’objectiu d’assolir 
una major sostenibilitat econò-
mica i territorial al Principat. Da-
van, vocalista del col·legi, ha des-
tacat la necessitat de concentrar 
les zones residencials i els ser-
veis, aprofitant les infraestructu-
res existents i evitant l’expansió 
descontrolada. «Es vol aprofitar 
bastant de les zones que avui ja 
acumulen major quantitat de po-
blació i serveis», ha explicat. En 
aquest sentit, ha defensat la re-
habilitació d’edificis ja constru-
ïts per incrementar l’oferta habi-
tacional sense expandir l’ocupa-
ció del territori. «Hi ha pisos de 
120-150 metres quadrats que es 
podrien convertir en tres habitat-
ges, augmentant l’oferta disponi-
ble», ha afegit.

De manera que els economistes 
han plantejat la creació d’un fons 
d’inversió amb capital publico-
privat per promoure la construc-

El president i secretari del Col-
legi Professional d’Agents i 
Gestors Immobiliaris d’An-
dorra (AGIA), Gerard Case-
llas i Jordi Ribó, també han 
volgut comparèixer aquesta 
tarda davant de la Comissió 
d’Estudi per a un Creixement 
Sostenible per presentar les 
seves propostes d’accions, 
mesures i millores en l’àm-
bit de l’ordenació del territo-
ri i urbanisme. En aquest as-
pecte, ha estat el segon qui 
ha traslladat les mesures da-
vant la comissió sostraient 
que «s’ha de trobar i definir el 

ció d’habitatges sostenibles. Se-
gons Mesas, secretari del col·legi, 
aquest fons hauria de ser majo-
ritàriament andorrà i comptar 
amb la col·laboració de les enti-
tats públiques. 

Un altre dels aspectes abordats 
ha estat la cooperació amb els pa-
ïsos veïns per abordar la pressió 
urbanística i els preus de l’habi-
tatge. «Hi ha experiències d’àm-
bit internacional, com la fronte-
ra entre Suïssa i França, on aques-
tes dinàmiques ja funcionen», ha 
indicat Davan. No obstant això, 
ha assenyalat que l’objectiu no 
és traslladar el problema a altres 
zones, sinó trobar solucions con-
juntes. La cessió comunal de ter-
ritoris també s’ha suggerit. .

els economistes 
insten a invertir 
als indrets veïns 
per vèncer espai 
el Col·legi planteja el vincle amb municipis 
propers i millorar la mobilitat transfronterera

p.m.
anDorra La veLLa

els immobiliaris opten 
per les llars alternatives 
centrades als col·lectius
el ‘coliving’ o el 
‘cohousing’ es mostren 
com a opcions viables 
per al públic segmentat

consell general

el secretari de l’aGia, Jordi ribó, exposant les seves propostes a la Comissió d’estudi.

consell general

els portaveus del Coea durant la comissió.

model d’habitatge per l’Andorra 
del futur i veure en quins punts 
s’ha fallat» per originar-se la cri-
si i la manca d’oferta assequible.

És per això que Ribó ha inci-
dit en la idea de detallar millor 
quin és el tipus de sòl edificable, 
el nombre de treballadors dels 
quals es disposa per construir i 
les seves prestacions. «No totes 
les zonificacions tenen perquè 
ser menys efectives. Hi ha models 
d’habitatge com el coliving o el co-
housing que poden arribar a esta-
bilitzar el mercat immobiliari, 
el que cal és identificar primer al 
públic a qui van destinats i des-
prés adaptar-les a les condicions 
d’obra», ha deslligat el portaveu 
de l’AGIA. Alguns models de ter-
ritori que ha exemplificat són el 
de 15 minuts de París o el de blocs 
de Barcelona, com les llars soci-
als modulars que s’empren a Tai-
wan. «S’han de valorar i veure si 
es poden aplicar al nostre país». .

p.m.
anDorra La veLLa
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La Coordinadora per l’Habitat-
ge Digne considera que l’assem-
blea convocada per aquest di-
jous en protesta contra l’apro-
vació de la Llei Òmnibus ha de 
marcar un punt d’inflexió en la 
lluita per un canvi en la políti-
ca d’habitatge a Andorra. En un 
comunicat difós aquest dime-
cres, la Coordinadora denun-
cia que el negoci immobiliari 
ha beneficiat tradicionalment 
les famílies benestants andor-
ranes i que, actualment, tam-
bé està afavorint grans especu-
ladors estrangers. «Per gaudir 
d’un habitatge digne i assequi-
ble, és fonamental acabar amb 

L’assemblea celebrada aquest dijous servirà per definir el full de ruta de les pròximes mobilitzacions

Prohibició de desnonaments sense 
alternativa i regulació dels lloguers

demandes de la coordinadora Per l’habitatge

el periòdic
escaLDes-engorDany

l’especulació», afirmen, insis-
tint que cal «limitar i posar 
setge als especuladors» per re-
vertir la situació actual. Amb 
aquest objectiu, la Coordina-
dora reclama la regulació de 
tots els lloguers d’acord amb 
el valor real dels immobles i el 
poder adquisitiu de les classes 
populars. A més, exigeix la cre-
ació d’un parc públic d’habi-
tatge suficient per contrares-
tar els efectes del mercat privat 
i garantir preus assequibles a 
llarg termini. 

En aquest sentit, alerten que 
si ni el Govern ni la patronal do-
nen suport a aquesta regula-
ció, «suposarà tensar una corda 
que es pot trencar», mentre que 
«acceptar-ho suposarà obrir la 

tant la confusió entre habitatge 
social i habitatge públic i elimi-
nant les traves burocràtiques 
que dificulten l’accés a aquests 
recursos. «L’Executiu ha de dei-
xar de confondre l’habitatge so-
cial amb l’habitatge públic de 
manera immediata», sentenci-
en, criticant que «la burocrà-
cia i els requisits restrictius de-
mostren quant d’allunyat es 
troba el Govern de la realitat». 
Pel que fa a la venda d’habitat-
ges, la Coordinadora defensa la 
necessitat de regular el mercat 
d’acord amb el valor real dels 
immobles, ja que considera que 
l’augment de l’impost sobre la 
plusvàlua és insuficient per fre-
nar l’especulació que hi ha ac-
tualment. .

el periòdic

L’assemblea d’aquest dijous servirà per definir el full de ruta de les mobilitzacions i establir una data per a la primera manifestació

porta a un diàleg honest i obert 
amb la ciutadania». Per avançar 
cap a aquest escenari, subrat-
llen la importància de prohibir 
els desnonaments sense alter-
nativa habitacional, així com 
de disposar de dades transpa-
rents sobre la situació de l’ha-
bitatge. També recorden que és 
responsabilitat de l’Executiu i 
dels comuns elaborar «de ma-
nera immediata» un registre 
de la propietat i un cens públic 
d’habitatges accessibles.

Paral·lelament, la Coordina-
dora reclama que el Govern ga-
ranteixi un parc públic d’habi-
tatge digne i assequible mitjan-
çant polítiques més ambicioses. 
Consideren necessari replan-
tejar l’enfocament actual, evi-
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L’Associació de Propietaris de 
Béns Immobles (APBI) expres-
sa la seva preocupació per les 
mesures proposades per la Co-
ordinadora per un Habitatge 
Digne i remarca la importància 
de trobar solucions «efectives 
i equilibrades per afrontar la 
problemàtica de l’habitatge». 
A través d’un comunicat emès 
aquest dimecres, l’entitat con-
sidera que la convocatòria de 
mobilitzacions i, en especial, la 
crida a vagues de lloguers o una 
vaga general, «no només no re-
soldrà el problema», sinó que 
provocarà «conseqüències ne-
gatives per a tota la població».

L’entitat troba preocupant que s’incloguin il·legalitats com incomplir un contracte d’arrendament

Els propietaris cataloguen la iniciativa 
com una «ocurrència demencial»

vaga dE lloguErs impulsada pEr la coordinadora

consell general

El president de l’Associació de Propietaris de Béns Immobles, Jordi Marticella, en una compareixença anterior.

el periòdic
EscALDEs-EngorDAny

En aquest sentit, l’associació 
ha recordat als impulsors de la 
Coordinadora que el dret a ma-
nifestar-se «s’ha d’exercir dins 
del marc de la legalitat» i han 
afirmat que plantejar una vaga 
de lloguers «és una ocurrència 
demencial pel fet que fer una 
crida a incomplir un contracte 
de lloguer, acció que la Coordi-
nadora anima a adoptar i a pro-
moure-la com a mesura, aboca 
les persones a incórrer en una 
il·legalitat», han raonat.

A la vegada, l’APBI assegura 
que es tracta d’un fet greu i pe-
rillós que comportaria l’impa-
gament de la renda i, per tant, 
la rescissió del contracte, tal 
com recull la llei, per la qual co-
sa el fet que públicament es faci 

només no ajudaria a resoldre 
la crisi de l’habitatge, sinó que 
podria posar en perill llocs de 
treball i empitjorar la situació 
de moltes famílies en particu-
lar i d’Andorra en general», ma-
nifesten.

Altrament, l’APBI creu que 
la millor manera d’afrontar el 
desafiament de la llar «és a tra-
vés del diàleg i el consens». En 
lloc de promoure un clima de 
confrontació, al·leguen que cal 
treballar conjuntament per es-
tablir mesures que fomentin 
l’estabilitat i seguretat jurídi-
ca per a llogaters i propieta-
ris, «incentivant la rehabilita-
ció d’habitatges, augmentant 
l’oferta disponible i garantint 
un marc estable que permeti 
als propietaris continuar ofe-
rint immobles en condicions 
dignes». Paral·lelament, recor-
den que els propietaris han ha-
gut «d’assumir ajustos, limi-
tacions i regulacions injustes 
que com a particulars no ens 
corresponien i hem assumit», 
tot reiterant la seva disposició 
a treballar i participar activa-
ment en la Taula d’Habitatge i 
altres espais de treball conjunt 
per «cercar solucions realistes i 
sostenibles». .

una crida a instar accions com 
aquesta «és una irresponsabi-
litat», fan saber a l’escrit. Tam-
bé asseguren des de l’entitat 
que aquesta proposta, en cas 
de consumar-se, «tindrà l’efec-
te contrari al desitjat», ja que 
«genera incertesa» i desincen-
tiva els propietaris a posar els 
seus habitatges per llogar. 

D’altra banda, posen en re-
lleu que una vaga general po-
dria afectar negativament el 
teixit econòmic andorrà, la 
qual cosa perjudica tant em-
presaris com treballadors, es-
pecialment en sectors clau com 
el comerç i el turisme. En un pa-
ís que depèn en gran mesura 
d’aquests sectors, la paralitza-
ció de l’activitat econòmica «no 

Assoc. de propietaris
de Béns immobles

«Hem hagut d’assumir 
ajustos, limitacions i 
regulacions injustes 
que com a particulars 
no ens corresponien»
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El Consell de Ministres ha apro-
vat el nomenament de Noëlia 
Souque com a nova ambaixado-
ra amb missió especial per a la 
cooperació transfronterera. Se-
gons ha destacat el ministre por-
taveu, Guillem Casal, a la roda de 
premsa posterior al Consell de 
Ministres, aquesta figura diplo-
màtica ja existeix en altres paï-
sos, incidint d’aquesta manera 
en què «és una figura que es tro-
ba al nostre voltant». 

Casal ha destacat que el nome-
nament de Souque respon a «una 
aposta clara del Govern per re-
forçar la cooperació amb els ter-
ritoris veïns» i ha subratllat que 
«el vessant diplomàtic» que ha 
demostrat durant el seu mandat 
com a secretària d’Estat d’Afers 
Financers Internacionals ha es-
tat un factor determinant per a 
la seva designació. Casal ha pun-
tualitzat que el nomenament no 
comporta la creació d’una no-
va ambaixada física ni d’una es-

Esdevé ambaixadora 
per a la cooperació 
transfronterera

Govern empara el nomenament en 
l’existència de càrrecs similars

nou càrrec a mida per a noËlia souque

eleNa herNáNdez moliNa
EscalDEs - EngorDany

tructura associada, ja que Sou-
que dependrà directament del 
Ministeri d’Afers Exteriors.

Per a assumir aquesta nova 
responsabilitat, Souque deixa-
rà el seu actual càrrec, una po-
sició que serà ocupada en les 
pròximes setmanes per Lore-
na Jordana. Procedent del grup 
parlamentari Demòcrates, Jor-
dana és doctora per la Universi-

el periòdic

l’Executiu ha justificat la creació d’aquest nou càrrec sota l’existència de diversos projectes estratègics amb els territoris veïns.

tat d’Andorra i professora de la 
UdA, amb una trajectòria acadè-
mica especialitzada en adminis-
tració i finances. Casal ha defen-
sat aquest canvi subratllant que 
«s’ha primat el coneixement» i 
que la decisió s’ha pres en cohe-
rència amb l’estratègia de l’Exe-
cutiu de buscar els millors per-
fils per a les responsabilitats en-
comanades. .

una passa endavant en la 
paritat política del principat

e.h.m.
anDorra la vElla

Presentada oficialment la pri-
mera Xarxa de Dones Parlamen-
tàries, una iniciativa impulsa-
da per tots els grups parlamen-
taris del Consell General amb 
l’objectiu de fomentar la inclu-

sió, abordar les desigualtats de 
gènere i millorar la representa-
ció política de les dones. En la ro-
da de premsa celebrada aquest 
dimecres al matí, hi han partici-
pat les conselleres Berna Coma, 
Núria Segués, Noemí Amador i 
Susanna Vela, les quals han ex-
plicat que la Xarxa es concep 

primera xarxa de dones parlamentàries
el periòdic/e.h.m.

Presentació del projecte, aquest dimecres.

com un espai de reflexió i deli-
beració per abordar les desigual-
tats de gènere en l’àmbit legisla-
tiu i polític, amb la voluntat de 
promoure la paritat en la presa 
de decisions. La nova entitat tin-
drà dues estructures principals: 
l’Assemblea General i el Comi-
tè Executiu. La primera serà l’òr-
gan de govern de la xarxa i tin-
drà competències com l’apro-
vació d’informes, la validació 
del pressupost i la selecció dels 
membres del Comitè Executiu. .

guillem casal

«souque respon a una 
aposta clara del govern 
per reforçar la cooperació 
amb els territoris veïns»

ministrE PortavEu
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https://www.becrestaurant.com/


Nacional Dijous, 6 de març del 202512

La polèmica per l’acomiada-
ment d’una infermera del Ser-
vei Andorrà d’Atenció Sanità-
ria (SAAS) continua creixent 
després que ahir es fes públic el 
cas a través d’una piulada de la 
branca sanitària de la Unió Sin-
dical d’Andorra (USdA). Segons 
el sindicat, la treballadora, amb 
trenta anys de servei, va ser aco-
miadada el mateix dia que es re-
incorporava després d’un perío-
de de baixa mèdica. L’USdA de-
nuncia que aquest comiat es va 
produir sense motiu disciplina-
ri i sense tenir en compte el seu 
historial mèdic i laboral.

L’USdA assegura que la infer-
mera, que no tenia antecedents 
psiquiàtrics abans del 2022, va 
començar a patir un greu estat 
d’estrès laboral a conseqüència 
de l’assetjament i menyspreu 
per part de la seva cap. Aquesta 
situació li va provocar una an-
sietat intensa amb simptoma-
tologia depressiva, fet pel qual 
va necessitar tractament psico-
lògic i psiquiàtric. El gener de 
2024, el seu metge li va conce-
dir la baixa mèdica a causa de 
la seva situació de salut. Mal-
grat que la seva ansietat con-
tinuava, la treballadora va vo-
ler reincorporar-se al seu lloc 
de treball a l’hospital, presen-
tant un informe mèdic que re-
comanava un canvi d’ubicació 
per evitar treballar sota les or-
dres de la mateixa cap.

Segons el comunicat de l’US-
dA, el SAAS va permetre la se-
va reincorporació el 4 de març 
de 2025 sense valorar l’infor-
me mèdic i sense realitzar cap 

El document hauria 
recomanat un canvi 
d’ubicació laboral

Unió Sindical acusa el SAAS d’ignorar 
l’informe mèdic emès per psiquiatria

cAS de lA infermerA AcomiAdAdA

el periòdic

El sindicat afirma que el document recomanava un canvi d’ubicació per evitar conseqüències greus per a la salut de la treballadora.

el periòdic
EscalDEs-EngorDany

revisió de la seva salut abans de 
reprendre l’activitat. La treba-
lladora va estar en el seu lloc 
durant tres hores fins que, el 
mateix dia, va ser acomiadada. 
«El SAAS castiga amb el comiat 
una treballadora amb 30 anys 
de serveis professionals al pa-
ís i als seus ciutadans sense mo-
tius disciplinaris», afirma el 
sindicat. L’USdA també denun-
cia que el SAAS no ha investi-
gat la denúncia d’assetjament 
laboral presentada per la tre-
balladora ni ha pres mesures 
contra la seva superior. «El SA-
AS ha oblidat l’informe emès 
per la psiquiatra i no ha orde-
nat realitzar cap revisió mèdi-
ca abans de la reincorporació, 
tot i que el document mèdic era 
clar i sense dubtes», exposa l’or-
ganització sindical.

A més, l’USdA assenyala que 

el SAAS ha destinat 50.000 eu-
ros de diners públics per aco-
miadar la treballadora i que, 
segons la seva opinió, en altres 
països aquest acomiadament 
seria considerat nul. El sindi-
cat reclama responsabilitats a 
la direcció del SAAS i exigeix la 
intervenció immediata del Mi-
nisteri de Sanitat.

possibles represàlies/ El portaveu 
dels sindicalistes sanitaris, Jordi 
Samsó, va ratificar dimarts a EL 
PERIÒDIC que «no sabem amb 
garantia si ha estat per unes pos-
sibles represàlies», de manera 
que ha animat a la seva compa-
nya a què «porti a terme els pro-
cessos jurídics pertinents i que a 
partir d’aquí ja s’estudiarà si ha 
sigut un cessament procedent o 
improcedent», deixant a la seva 
voluntat la decisió a prendre. .

Unió sindical
«El saas no ha ordenat 
realitzar cap revisió 
mèdica abans de la 
reincorporació, tot i que 
el document era clar»
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Ctra. General del Serrat, 
La Cortinada (ORDINO) 

Tel.: 850 068



Belén Montero

«Escric per entretenir, però 
també per relatar històries 
que revelen l’aspecte ocult 
de la societat»

escriptora

entrevista

irina rybalchenko
escaldes - engordany

Aquest dijous, a la Sala d’ac-
tes d’Andbank (Torre Mil·leni) 
tindrà lloc la presentació del 
nou llibre de l’escriptora Be-
lén Montero ‘La Dosis’, el qual 
forma part de la sèrie ‘Cloacas 
de lujo’, una col·lecció de th-
rillers de ficció. Els llibres de 
la Belén es publiquen en espa-
nyol i es poden enviar des d’An-
dorra a qualsevol lloc d’Espa-
nya. Si us agraden les atmos-
feres tenses i emocionants, els 
enigmes i els secrets, així com 
les situacions complexes que 
mantindran la vostra atenció 
en suspens i els girs inesperats 
a la trama, aquest llibre és per 
a vosaltres! Parlem amb la Be-
lén sobre les seves fonts d’ins-
piració per a l’escriptura de 
novel·les negres i els seus pro-
jectes futurs com a escriptora.

—Parli’ns sobre vostè: fa temps 
que escriu? Què fa que ‘caso 
ciru’, la seva novel·la debut de 
la sèrie ‘cloacas de lujo’, sigui 
un moment significatiu en la se-
va trajectòria com a autora?
—Sempre he sentit una passió 
profunda per la lectura i l’es-
criptura, però va ser amb ‘Ca-
so Ciru’ quan vaig decidir fer 
el pas i convertir-me en auto-
ra publicada. Aquesta novel·la 
va marcar un punt d’inflexió 
en la meva trajectòria, no no-
més com la meva carta de pre-
sentació en el món literari, si-
nó també com l’inici de la sèrie 
‘Cloacas de lujo’, en la qual ex-
poso les meves creences sobre 
els racons més foscos i ocults 
de la societat a través del thri-
ller d’investigació.

Amb ‘Caso Ciru’, volia anar 
més enllà del misteri i la intri-
ga. Alguns lectors diuen que 
aquesta novel·la té de tot, ex-
cepte humor, i és comprensi-
ble, perquè tracta un tema tan 
cru com el tràfic d’òrgans. En 
la narrativa, aquesta realitat 
es mostra de manera versem-
blant i aterridora, despertant 
moltes preguntes en el lec-
tor. Per a mi, no es tracta no-

nacional dijous, 6 de març del 202514
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«crec que els temes 
que tracto són 
universals i poden 
ressonar amb lectors 
de qualsevol cultura»

la veu i la interpretació. Crec 
que el thriller, amb el seu rit-
me intens i el seu suspens cons-
tant, encaixa perfectament en 
aquest format.

Pel que fa a la traducció, 
m’agradaria que les meves 
novel·les estiguessin disponi-
bles en altres idiomes per ar-
ribar a un públic més ampli. 
De moment, m’estic centrant 
a consolidar la sèrie ‘Cloacas 
de lujo’ en el mercat de par-
la hispana, però estic oberta a 
col·laborar amb qualsevol edi-
torial d’una altra llengua que 
desitgi traduir les obres i publi-
car-les.

En el futur, m’encantaria 
veure les meves històries tra-
duïdes a l’anglès, el francès i 
altres idiomes. Crec que els te-
mes que tracto són universals 
i poden ressonar amb lectors 
de qualsevol cultura i lloc del 
món. .

novel·les de la mateixa mane-
ra que ho farien amb qualsevol 
distribuïdora.

—afirmava que «el thriller no 
és només una forma d’entrete-
niment; és també un mitjà per 
investigar els aspectes més 
obscurs de la nostra societat». 
Quins temes aborden les seves 
obres?
—Els meus llibres són pura-
ment ficció, però m’agrada que 
semblin basats en la realitat. 
M’inspiro en successos i proble-
màtiques que existeixen en la 
nostra societat, com el crim or-
ganitzat, la corrupció, el tràfic 
de persones o la manipulació 
de les grans corporacions. No 
escric històries basades en fets 
reals, però sí parteixo d’un con-
text versemblant per construir 
trames impactants i personat-
ges autèntics.

Per a mi, el thriller no és no-
més entreteniment; també és 
una eina per explorar el costat 
més fosc de la condició huma-
na i qüestionar què és el que re-
alment mou l’ésser humà i el 
que ens envolta. A la meva sèrie 
‘Cloacas de lujo’, cada novel·la 
aprofundeix en una trama di-
ferent, però sempre amb un re-
refons d’intriga i misteri dins 
de la investigació que es duu a 
terme.

M’agrada que el lector es faci 
preguntes mentre avança en la 
història. Que s’endinsi en una 
trama absorbent, però que, al 
mateix temps, es qüestioni fins 
a quin punt tot el que llegeix 
podria estar succeint en la re-
alitat. Aquesta sensació de rea-
lisme és el que fa que molts lec-
tors connectin amb les meves 
novel·les.

—li agradaria crear un audiolli-
bre i traduir la novel·la a diver-
sos idiomes?
—Sí, està en els meus plans por-
tar les meves novel·les a altres 
formats i idiomes per arribar 
a més lectors arreu del món. 
L’audiollibre és una opció que 
em sembla interessant, ja que 
permet viure la història d’una 
manera diferent, a través de 

més d’explicar una història, 
sinó de submergir el lector en 
una trama que el faci reflexio-
nar i el mantingui en suspens 
fins a l’última pàgina. Aquesta 
primera entrega va connectar 
amb els lectors d’una manera 
inesperada, i això em va donar 
l’impuls per continuar explo-
rant altres trames igual d’im-
pactants.

—Quina és la seva opinió sobre 
els motius pels quals la gent la 
considera una veu independent 
en el món literari?
—Penso que la gent em veu 
com una veu independent en 
el panorama literari perquè he 
decidit prendre el control to-
tal de la meva obra, des de l’es-
criptura fins a la publicació i 
promoció. En un món editori-
al on sovint es depèn de grans 
segells per arribar als lectors, 
jo he apostat per un camí dife-
rent, amb la meva pròpia edi-
torial i la meva pròpia pàgina 
web.

Escric per entretenir, però 
també per narrar històries que 
mostren el costat fosc i ocult 
de la societat. ‘Cloacas de lu-
jo’ no és només una sèrie de th-
rillers; és una exploració de la 
corrupció, el crim organitzat i 
les xarxes de poder que operen 
a l’ombra. Aquest enfocament 
directe, sense filtres ni censu-
ra, reforça la sensació de rea-
lisme, encara que totes les me-
ves novel·les siguin pura ficció. 
Crec que precisament aques-
ta autenticitat és el que fa que 
molts lectors em percebin com 
una veu independent i autènti-
ca dins del gènere negre.

Gestiono directament la dis-
tribució des d’Andorra, ja que 
enviar llibres des d’aquí pot ser 
un procés més complex a causa 
de les duanes. Tot i així, m’en-
carrego de facilitar-ho perquè 
les meves novel·les arribin sen-
se complicacions a qualsevol 
part d’Espanya, incloses les 
llibreries, a les quals ofereixo 
condicions especials amb els 
seus propis descomptes. Per ai-
xò, convido totes les llibreries 
espanyoles a rebre les meves 

arxiu El pEriòdic
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«no es tracta només 
d’explicar una història, 
sinó de submergir el 
lector en una trama 
que el faci reflexionar»
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El 3% de les incidències registra·
des per l’Agència Nacional de Ci·
berseguretat el 2024 van ser con·
siderades greus, la qual cosa equi·
val a 47 casos en termes absoluts. 
Així ho ha informat el secretari 
d’Estat de Transformació Digital 
i Telecomunicacions, Marc Ros·
sell, durant la seva compareixen·
ça davant la comissió legislativa 

L’agència de Ciberseguretat 
exposa 47 ocurrències greus 
Tot i la seva envergadura, no han deixat grans afectacions. A més, Rossell 
anuncia la instauració de la cartera digital per acomodar la documentació

dades naCionaLs Canvi CLimàtiC
consell general

El secretari d’Estat de Transformació Digital i Telecomunicacions, Marc Rossell.

agèNcies
EscAlDEs-EngoRDAny

andorra la vella debuta amb el 
seu primer Consell Consultiu

el periòdic
EscAlDEs - EngoRDAny

Aquest dimecres s’ha constituït 
el Consell Consultiu, l’òrgan que 
participarà en la redacció del 
nou Pla d’Ordenació i Urbanis·
me Parroquial (POUP) d’Andor·
ra la Vella. Aquest ens, integrat 

per representants d’associacions 
empresarials, culturals, esporti·
ves i educatives, així com per col·
legis professionals i entitats soci·
als, vetllarà perquè el procés si·
gui obert i participatiu.

El principal objectiu del nou 
POUP és definir un model de de·
senvolupament urbanístic més 

pLa d’ordenaCió i urbanisme parroquiaL
comú d’andorra la vella

El cònsol major de la capital, sergi gonzález.

equilibrat i sostenible per a la par·
ròquia. Aquest pla establirà l’es·
tructura territorial, regulant els 
diferents usos del sòl i garantint 
la viabilitat dels serveis i recursos 
existents. La implicació de múlti·
ples sectors de la societat perme·
trà recollir diverses perspectives 
i necessitats, fomentant un urba·
nisme consensuat i adaptat a la 
realitat actual. El nou pla substi·
tuirà l’actual, vigent des del 2007 
i revisat el 2017, per adequar la 
planificació urbanística. .

el periòdic
EscAlDEs-EngoRDAny

L’hivern d’aquest 2025 és el 
cinquè més càlid des del 1950, 
una dada que ha corroborat 
aquest dimecres Acció Climà·
tica, afegint que la temperatu·
ra mitjana d’aquests mesos és 
de 5,4 graus, amb una anoma·
lia de +1,8 graus. Es tracta, se·
gons la plataforma, de la pri·
mera vegada que es donen dos 
hiverns consecutius amb una 
anomalia superior als +1,5 
graus. Val a dir que la tempe·
ratura més alta es va registrar 
l’1 de desembre a Aixàs, quan 
el valor va arribar fins als 19,6 
graus, una xifra insòlita per 
a aquesta època de l’any. Per 
contra, la més baixa va ser de 
·13,3 graus el passat 8 de fe·
brer a les Fonts d’Arinsal, i dei·
xant 35 dies de glaçada. .

Cinquè hivern 
més càlid del 
país des de la 
dècada de 1950

arxiu ana

l’anomalia enguany és de +1,8 graus.

de Justícia, Interior i Afers Insti·
tucionals, en què ha fet balanç de 
les accions dutes a terme el 2024 
i dels objectius per al 2025 en el 
marc de l’estratègia de transfor·
mació digital.Rossell ha subrat·
llat que «incidències sempre n’hi 
ha, tant a Andorra com en altres 
països», però ha volgut remarcar 
que cap d’elles ha estat conside·
rada molt greu, informa l’ANA.

En total, l’any passat es van re·
gistrar 1.537 incidències, un in·

crement significatiu respecte del 
2023. Sobre les credencials filtra·
des, ha detallat que aquest gener 
se n’han comptabilitzat 1.216, 
mentre que el mes amb més in·
cidències el 2024 va ser el desem·
bre, amb 3.272 casos.

Finalment, quant als objectius 
per al 2025, Rossell ha anunciat 
la implementació de la cartera 
digital, que permetrà als ciuta·
dans portar documents perso·
nals directes al seu mòbil. .
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PROJECTE DE CASES
ORDINO

Dormitoris: 3
Banys: X
Places de pàrquing: X
Plantes: X
Metres construïts: XXmMetres construïts: XXm2

Carretera del coll d’Ordino, 
Ordino
Preu: 1.800.000€

CASA A XIXERELLA
LA MASSANA

Dormitoris: 4
Banys: 3

Places de pàrquing: 3
Plantes: 3

Metres construïts: 460mMetres construïts: 460m2

Carretera general, Xixerella
Preu: 2.200.000€

(+376) 747 747

laportella@andorra.ad

(+376) 353 424 / 379 769

Casa Nova Olivet 10, Ordino

www.laportella.ad

https://laportella.ad/
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TÈCNIC/A DE MANTENIMENT / CONSERGERIA 
D’INSTAL•LACIONS ESPORTIVES

La Federació Andorrana de Futbol busca tècnic/a de manteniment / conserge
d’instal·lacions esportives

ELS/LES INTERESSATS/INTERESSADES, envieu el CV a rrhh@fedandfut.com

Funcions:
•	 Organització	i	manteniment	de	la	instal·lació
•	 Atenció	a	l’usuari
•	 Ajudant	de	magatzem

Requisits:
•	 Persona	responsable	i	dinàmica,	que	li	agradi	treballar	en	equip
•	 Es	valorarà	experiència	prèvia
•	 Disponibilitat	per	viatjar
•	 Nacionalitat	andorrana	o	residència
•	 Carnet	de	Conduir	B
•	 Idioma	Català

Oferim:
•	 Incorporació	immediata
•	 Contracte	indefinit
•	 Retribució	econòmica	segons	vàlua
•	 Estabilitat	laboral



ClassificatsDijous, 6 de març del 2025 19

Enviar cv a hola@becrestaurant.com

FEINA

https://www.becrestaurant.com/
https://www.instagram.com/serenity.relaxing/
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D’ençà que Margot Llobera va 
agafar el relleu de Josep Martice-
lla al capdavant de l’Andorra Es-
ports Clúster, el passat agost, va 
deixar clara la voluntat de mo-
dificar la Llei de patrocini i me-
cenatge per, en termes generals, 
crear una cultura de patrocini 
que no existeix al país. Ara bé, 
segons ha pogut saber EL PERI-
ÒDIC, aquesta modificació –ja 
presentada– haurà d’esperar.

El motiu per recompondre 
aquesta llei, segons l’actual pre-
sidenta de l’associació, és per-
què «és bastant ambigua i hi ha 
punts que no són clars». Llobera 
ha destacat que al Clúster ja hi 
ha empreses que patrocinen, a 
més de petites i mitjanes que no 
tenen aquesta necessitat de fer 
imatge així com privats, i que 
els canvis a la llei són perquè 
pugui integrar totes aquestes 
‘branques’. És a dir, es vol acon-
seguir que, per a les PIME, pa-
trocinar sigui una possibilitat 
«amb algun avantatge fiscal», la 
qual cosa avui dia no existeix.

Per assolir-ho, l’agrupació 
s’ha nodrit de tota la part tècni-
ca, econòmica i de dret perquè 
la modificació que han presen-
tat es pugui implementar direc-
tament. En tot cas, però, aques-
ta decisió depèn del Ministeri 
d’Economia. Cal recordar que 
l’Andorra Esports Clúster és una 
entitat publicoprivada –més pri-
vada que pública–, en la qual la 

El Ministeri d’Economia estudia com implementar-la, tot i que no s’ha marcat cap data concreta
Govern d’AndorrA

L’edifici administratiu de Govern en una imatge d’arxiu.

pol forcada quevedo
EscaLDEs - EnGorDany

Clúster han assegurat que faran 
la difusió necessària d’aquesta 
llei, la qual consideren que ara 
per ara «no es coneix», tot cele-
brant que «traurà càrrega a la 
part pública» perquè no només 
dependran d’ella i que les fede-
racions esportives «podran anar 
a picar portes amb un argument 
més per tenir ajudes externes». .

La modificació que demana el 
Clúster d’Esports haurà d’esperar

InstItuCIons - LLEI dE patroCInI I mECEnatgE

Esports

part pública depèn de la cartera 
esmentada. En aquest sentit, el 
passat dimarts totes dues parts 
es van reunir en una trobada in-
icialment pactada pel dilluns 
24 de febrer per tractar la mo-
dificació de la Llei de patrocini 
i mecenatge i, segons fonts con-
sultades, des de la cartera d’Eco-
nomia s’està estudiant com im-
plementar-la tot i que no s’han 
marcat cap data concreta per 
prendre una decisió.

En cas de ser acceptada, des del 

Es vol aconseguir 
que, per a les pImE, 
patrocinar sigui una 
possibilitat amb algun 
avantatge fiscal

www.
llegeix la noticia 
complet clicant aquí

https://elperiodic.ad/?p=225086&preview=true
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El Club Esportiu Carroi ha volgut 
oferir a EL PERIÒDIC la seva ver-
sió dels fets succeïts en el partit 
de futbol femení disputat el pas-
sat 4 de març contra el FS La Mas-
sana, després que un mitjà digi-
tal del Principat publiqués una 
informació que, segons el club, 
conté punts que no s’ajusten a la 
realitat. Segons fonts oficials del 
CE Carroi, durant el transcurs 
del partit es va produir una agres-
sió per part d’una jugadora de La 
Massana cap a dues jugadores del 
seu equip. «La jugadora de La Mas-

Denuncien també 
desinformació per part 
d’un mitjà del país

El Carroi confirma els fets sobre 
l’agressió a una jugadora de l’equip

polèmiCa al futbol fEmEní

laura gómEz rodríguEz
escalDes - engorDany

sana va empènyer violentament 
la nostra jugadora número 21, 
fent-la caure a terra i propinant-
li un cop de puny al cos. Després, 
va agafar dels cabells i va estirar la 
nostra jugadora número 9».

Aquesta versió queda reflecti-
da en l’acta oficial del partit, sig-
nada per l’àrbitre Pere Balsa, en 
la qual es confirma l’expulsió de 
la jugadora de La Massana per 
conducta violenta. El document 
oficial també especifica que «du-
rant la tangana, diversos aficio-
nats d’ambdós equips van acce-
dir al terreny de joc, intervenint 
i interactuant tant amb les juga-
dores com amb el marit de la ju-
gadora número 21 del CE Carroi 
que es trobava dins el camp fent 
fotografies, generant una situa-
ció de desordre que va requerir la 
intervenció de persones de l’en-
torn per restablir la calma». Un al-

tre dels punts que el CE Carroi ha 
volgut desmentir és la suposada 
agressió de l’home -i marit de la 
víctima- a una jugadora -l’agres-
sora- menor d’edat de La Massa-
na. Segons la versió publicada, el 
marit de la jugadora número 21 
de Carroi hauria colpejat una ju-
gadora rival, fet que el club nega 
rotundament. «El marit de la nos-
tra jugadora és fotògraf i estava al 
camp fent fotos. Quan veu que la 
seva dona és agredida i està a ter-
ra rebent cops de puny, entra per 
apartar les jugadores que la col-
pejaven. No agredeix ningú, no-
més intenta protegir la seva do-
na», expliquen des del club.

Fonts del Carroi han manifes-
tat la seva preocupació per les 
conseqüències que aquesta infor-
mació errònia pot tenir sobre el 
fotògraf, la seva família i l’equip. 
«Aquesta situació ha afectat molt 

aquesta persona. Ell només va re-
accionar instintivament per pro-
tegir la seva dona i ara es veu im-
plicat en una situació que no 
s’ajusta a la realitat».  Un altre 
punt polèmic ha estat la versió 
que indicava que la Policia va in-
tervenir per evitar una batussa. 
Segons el CE Carroi, això no és 
cert. «Quan va arribar la Policia, 
el partit ja s’havia reanudat i tot 
estava en ordre», afirmen des del 
club. Segons la informació reco-
llida a l’acta arbitral, la interven-
ció policial es va produir al final 
del partit per gestionar la situació 
i no per aturar una baralla. Fonts 
del club asseguren que els agents 
que es van desplaçar van pregun-
tar per la situació i, després d’es-
coltar els testimonis, no van tro-
bar indicis d’una agressió més en-
llà del que ja havia estat registrat 
per l’àrbitre en l’acta oficial. .

ce carroi

la víctima mostra els diversos blaus tant al cos com al rostre a causa del cop de puny rebut.
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Joan Verdú vol apuntar alt a No-
ruega, país que acollirà la pròxi-
ma Copa del Món amb la cita de 
Hafjell el pròxim 15 de març. En 
aquest sentit, l’andorrà i el seu 
equip han escollit Trysil –munici-
pi del mateix país nòrdic–, on ar-
ribarà aquest diumenge, per en-
trenar-se. El dilluns i el dimarts 
vinent tindrà sessions de gegant, 
el dimecres descansarà i l’ende-
mà tornarà a exercitar-se abans 
del ‘warm up’ del divendres.

La cita de Hafjell té programa-
da la primera mànega a les 09.30 
hores, mentre que la segona se-

Després d’acabar un primer 
bloc a Penrith, el qual ha ser-
vit per fer més volum de fei-
na, Mònica Doria ja té defini-
da la temporada, en la qual 
marca amb vermell el Mun-
dial que tindrà lloc al mateix 
canal australià. «Hem fet un 
bloc d’entrenament molt 
important on ha tingut lloc 
la primera competició del 
curs –l’obert d’Austràlia–, 
molt important per comen-
çar a posar-te en situació, i 
tornem amb molta informa-
ció», ha comentat aquesta 
tarda la palista, mostrant-se 
satisfeta per la tasca feta du-
rant aquests dos mesos al pa-
ís oceànic tant a nivell físic, 
tècnic i mental.

La tricolor enceta aquest 
2025 després de fer història 
amb el primer diploma olím-
pic de l’esport andorrà i amb 

rà a les 12.30 hores. Cal destacar 
que aquesta serà l’última pro-
va de la temporada abans de les 
finals, les quals se celebraran a 
Sun Valley (Estats Units) just la 
setmana següent.

Dia D’EntrEnamEnt pEls júniors / Els 
Campionats del Món júniors de 
Tarvisio (Itàlia) no han tingut 
aquest dimecres cap cursa amb 
representació andorrana. De fet, 
només resta l’eslàlom mascu-
lí, que serà demà amb la prime-
ra baixada a les 08.30 hores. En 
aquest sentit, avui Pirmin Estru-
ga no ha entrenat a pistes per des-
cans, mentre que Èric Ebri ha tin-
gut una sessió d’eslàlom. .

Verdú viatjarà a 
Trysil per preparar 
la Copa del Món 
de Noruega
Serà l’última prova del curs abans de les finals

Esquí alpí piragüisME

El pEriòDic
eScaldeS - engordany

Mònica Doria es marca 
el Mundial com la cita 
més important del curs
Torna d’austràlia, 
després de dos mesos, 
satisfeta per la feina feta

FACC

Mònica doria a austràlia durant la prova de caiac, fa dues setmanes. 

un objectiu ben clar: el Mundi-
al. Serà de l’1 al 6 d’octubre, i ha 
assegurat que intentarà estar a 
prop de la local i actual campio-
na olímpica Jessica Fox. A més, tal 
com s’ha esmentat, cal destacar 
que la cita tindrà lloc al mateix 
canal de Penrith, del qual Doria 
n’ha assenyalat l’exigència física 
pel volum elevat d’aigua i que és 
d’un recorregut llarg.

la tEmporaDa, En DuEs parts / Mòni-
ca Doria ha explicat que després 
de l’estada australiana divideix 
el curs en dues parts. La primera 
recull l’Europeu i tres Copes del 
Món, una d’elles a la Seu d’Ur-
gell, «sent un inici fort» i mar-
cant-se també amb vermell la 
prova urgellenca. La segona en-
globa les dues Copes del Món res-
tants i el Mundial. Aquest cap de 
setmana i el vinent, a més, dis-
putarà la Copa Pirineus de Pau 
i de la Seu d’Urgell. «Personal-
ment, encara puc millorar en 
l’aspecte físic, tècnic i sobretot 
mental. Al nostre esport no aca-
ba mai la millora, així que enca-
ra tenim feina per fer», ha com-
pletat la piragüista. .

Christophe pAllot / AgenCe Zoom

Joan Verdú a la primera màniga d’Schladming.
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pol forcaDa quEvEDo
andorra la Vella
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‘Lauti’ reconeix la 
manca de concentració 
als primers minuts

Gerard Piqué «va assumir un rol més 
protagonista amb la marxa de Ferran»

Futbol - Primera Federació

Federacions, entitats i clubs

@FCANDORRA

‘Lauti’ de León durant el partit a Salamanca.

«Des que se’n va anar el Ferran –
Costa–, Gerard Piqué va assumir 
un rol més protagonista, més d’in-
tentar ajudar-nos. Tots sabem la 
persona futbolísticament que és, 
que a nosaltres ens pot transme-
tre un món i crec que així és». Així 
ho ha confirmat aquest dimecres 
al matí, en declaracions a la prem-
sa, Lautaro ‘Lauti’ de León, remar-
cant que, al cap i a la fi, ‘Beto’ Com-
pany «és l’entrenador i decideix, 
però Piqué està molt compromès 
a ajudar, a contagiar-nos aques-
ta il·lusió i aquesta fortalesa que 
ens fa falta en aquests moments». 
Al vestuari pensen que «comple-
menta bastant l’staff tècnic», ve-
uen el seu compromís amb ells i 
«això ens ajuda en el dia a dia».

L’FC Andorra enceta un nou 
partit al Nacional després d’una 
derrota a Salamanca, la primera 

El pEriòdic
eScaLDeS - engorDany

primer. «Sabem que hem de sor-
tir endollats perquè, tant a casa 
nostra com fora, els equips inten-
taran en els primers 15 minuts fi-
car un gol», ha pogut analitzar el 
davanter. En aquest sentit, el con-
junt andorrà ja treballa per po-
der posar remei a aquest punt fe-
ble que pot acabar decantant els 
enfrontaments, justament com 
va passar el darrer cap de setma-
na a Salamanca.

Un dels principals factors per 
descriure aquesta «manca de 
concentració» és el coneixement 
que els jugadors podran arribar 
a resoldre el resultat desfavora-
ble entre els 45 minuts finals. A 
més, ‘Lauti’ ha declarat que els 
canvis solen ser molt forts, molt 
potents i reforcen el planteja-
ment de joc de l’equip. Així, els 
resultats com el 3-1 contra l’Uni-
onistas pot fer que els pirenaics 
no acabin assolint els llocs de 
play-off, ja que tot i que siguin 
derrotes aïllades, poden acabar 
decantant la classificació, sobre-
tot si és contra rivals directes. No 
obstant això, a la banqueta es 
respira la tranquil·litat, segons 
ha confirmat l’uruguaià. .

les subvencions s’augmenten 
fins als 4,4 milions d’euros
El pEriòdic
eScaLDeS - engorDany

El Govern ha aprovat l’obertura 
de la convocatòria pública per a 
la concessió dels ajuts a les fede-
racions esportives, als clubs his-
tòrics i al Comitè Olímpic Andor-
rà (COA) per al 2025. La convoca-
tòria de subvencions d’enguany 
està dotada amb una partida to-
tal de 4,4 milions d’euros (un 
3,2% més que l’any passat), dels 

quals 2,15 milions es van avan-
çar al gener –en base a la subven-
ció atorgada el 2023 a les entitats 
esportives–, perquè les entitats 
poguessin disposar de liquiditat 
per dur a terme les activitats pre-
vistes per als set primers mesos 
de l’any. Així i tot, 2,25 milions 
s’atorgaran un cop es tanqui la 
present convocatòria. El termini 
de presentació de les sol·licituds, 
han informat des de l’Executiu, 
finalitza el 26 de març. .

sFgA

La passada edició de la nit de l’esport.

en quatre partits, que ha fet «molt 
mal». «Òbviament, estem fotuts 
perquè volíem guanyar i veníem 
en una dinàmica molt positiva», 
ha expressat ‘Lauti’. Sembla que 

als tricolor els costa molt més en-
trar al duel en la primera part que 
en la segona, fet que es demostra 
amb les estadístiques dels darrers 
duels, en què el rival sol anotar 
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Andorra-La Seu Airport has recor-
ded a total of 10 cancelled flights 
and 16 diversions during 2024, 
affecting 242 passengers. This 
has been confirmed by the Secre-
tary of State for Energy Transiti-
on, Transport and Mobility, Da-
vid Forné, who has underlined 
that the cancellations have been 
caused by two main causes: tech-
nical failures in aircraft and ad-
verse weather conditions. Mec-
hanical problems have been res-
ponsible for eight cancellations, 
while the weather has caused 
two. Regarding the diversions, 
these were due to the presence of 
snow on the runway (four cases), 
extreme storms (four), lack of vi-
sibility (two) and gusts of wind 
that compromised the safety of 
operations (four).

Despite these incidents, the da-
ta reflect an improvement com-
pared to 2023, when 5% of opera-
tions were canceled, 10% were di-
verted and a further 5% suffered 
other disruptions. Forné stressed 
that “2024 has been an atypical 
year in meteorological terms, ac-
cording to the AEMET and the air-
port manager”. In addition, the 

Technical failures in aircraft and adverse weather conditions, the main reasons
govern d’andorra

Despite the 10 cancellations and 16 diversions, Forné points to an improvement compared to 2023.

el periòdic
escalDes-engorDany

La Seu Airport records 10 cancelled 
flights and 242 passengers affected

16 diverSioNS hAve ALSo hAd to be mAde

volume of operations has increa-
sed by 50% thanks to the incorpo-
ration of the route with Palma, 
while technical impacts have be-
en reduced from 8.5% in 2023 to 
2.5% in 2024.

Regarding the management of 
cancellations, Air Nostrum has 
justified the incidents due to un-
foreseen technical problems in 
the assigned aircraft, known as 

losses is calculated according to 
the flights actually operated. Of 
the 11,599 passengers transpor-
ted in 2024, 242 have been affec-
ted by cancellations and have be-
en entitled to compensation ac-
cording to European Regulation 
261/2004. «All these costs are bor-
ne by the air operator and not by 
the Government,» Forné stres-
sed. .

Aircraft on Ground (AOG), which 
have required unexpected main-
tenance. In these cases, the com-
pany has not been able to find al-
ternative aircraft in a reasona-
ble time. The economic impact 
of these incidents for the Gover-
nment of Andorra is limited, sin-
ce the subsidy contract with Air 
Nostrum establishes that the 
compensation for operational 

The percenTages

50% 2.5%5% 2.1%
The volume of operations at the airport 
has increased by 50% thanks to the 
incorporation of the route with Palma.

Technical impacts have been 
reduced from 8.5% in 2023 to 
2.5% in 2024.

During 2023, the airport was 
forced to cancel 5% of the planned 
air operations.

of the 11,599 passengers 
transported in 2024, 242 have 
been affected, equivalent to 2.1%.
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The Social Democratic party 
highlights that the Bill for 
Sustainable Growth and the 
Right to Housing, the so-ca-
lled Omnibus Law, inclu-
des the concept of «afforda-
ble price». This is a term that 
the president of the party, Pe-
re Baró, has put on the table 
again, referring this afterno-
on, and in a press conferen-
ce, that the text proposed by 
the Government and appro-
ved by the majority speaks of 
making «exemptions to the 
prohibition of foreign invest-
ment if it is intended for le-
ases in general», which the 
parliamentary group consi-
ders should be, exclusively, 
for those that are intended 
for affordable prices.

For this reason, the also 
president of the parliamen-
tary group has stressed that 
the solutions involve, abo-
ve all, the creation of a Hou-
sing Fund, a Plan for the Rig-

The party regrets the lack of consensus from the government and proposes measures such as the registration of property
el periòdic / p.m.

The spokesperson for the Housing commission of the social Democratic party, eva 
calero, this afternoon with the president of the party, Pere Baró.

el periòdic
anDorra la Vella

CritiCiSm of the omNibuS LAw

the PS housing Commission urges the 
establishment of a law with real regulated prices

sed its dissatisfaction with 
this law becoming the road-
map of the legislature, beli-
eving that it «will generate 
legal instability and will be 
inapplicable», focusing on 
2027 as a year «very unpro-
mising».

«All these proposals were 
discussed at a given time in 
the Housing Table to draw up 
a framework housing law and 
when other ministers such as 
Espot, Marsol or Torres were 
in office, and they all refuted 
them. All this has resulted in 
the 25 amendments we have 
presented and eight reserva-
tions, but they have obvious-
ly been rejected. It gives us 
the feeling that we have was-
ted a whole year trying to ne-
gotiate a change in legislati-
on that will not solve the situ-
ation at all”, said the general 
councilor. For his part, the 
head of the PS Housing Com-
mission, Eva Calero, held the 
popular assembly called for 
by the Housing Coordinator 
this Thursday. .

ht to Housing 2025-2029 or 
the modification of the so-
called ‘child trap’, as well as 
providing «the necessary to-
ols that must make this law 
operational», highlighting a 
property registry, a reference 
price index or a real definiti-
on of affordable price. In ad-
dition, the party has expres-

pere baró

«If real and efficient measures 
are not made available to 
citizens, we will never be able to 
get out of this general crisis»

PresIDenT oF THe Ps

https://www.immo-laportella.com/


bridget jones: loca por élthe monkey

Avui Demà

Núvols Variable Tapat Pluja Xàfecs Tempesta Neu VentAssolellatPrevisió

TEMPERATURA TEMPERATURA

oci Dijous, 6 de març del 202526 oci

3/11º 3/11º

CARTELLERA DE CINEMA REPOSICIÓ
ESTRENA

EL TEMPS

R

E

CARTELLERA DE CINEMA REPOSICIÓ
ESTRENA

R

E

maria callas the brUtalist

a complete UnknoWn amenaza en el aire

E E

capitán américa:
brave neW World

FloW, Un mUndo qUe salvar
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89.0

Pròxima FM 
Andorra

89.5

RNA

91.4

SER Catalunya 
Andorra

92.1

Els40 Classic 
Andorra

92.6

Ràdio Valira 
(Punto ràdio)

93.3

Flaix FM

93.8

RNA

94.2

Andorra 1

96.0

Ràdio Valira 
(Onda Cero)

98.1

NRJ

100.6

AD Ràdio

101.5

France Inter

101.8

Ràdio Ser 
P. d’Andorra

102.3

France 
Musique

102.6

Els40 Andorra

103.3

France 
Culture

104.0

Catalunya 
Ràdio

104.6

Ràdio 4

106.0

Ràdio 1

106.8

Ràdio Seu

107.2

Ràdio 
Principat

107.5

Ràdio 3

107.9

Transports
ANDBUS (803 789)

Les guàrdies començaran a les 9.30h del matí del dia assenyalat i acabaran a les 9.30h del matí següent. 
Poden variar, cal confirmar-les al telèfon: 829 914

ALSINA GRAELLS (827 397)
Andorra-Barcelona: 6 / 6.45 / 10.30 / 15 / 17 / 19.15
Barcelona-Andorra: 6.15 / 6.30 / 7.30 / 10.30 / 13 / 15 / 17 
/ 19
Andorra-Lleida: 8.15 / 16.15 
Lleida-Andorra: 9.30 diumenge / 11.30 de dilluns a di-
vendres / 16 de dilluns a diumenge

CAMINO BUS LAZARA (865 500)
Andorra-Galicia-Portugal: dc / dj / dg: 15.30
Portugal-Galicia-Andorra: dm / dj / dv: 15.30

HISPANO IGUALADINA (902 447 726)
Andorra-Reus: 17.00. Servei diari
Reus-Andorra: 7.40. Servei diari

HISPANO ANDORRANA (807 000)
Escaldes-La Seu: de 8 a 21. Cada hora
La Seu-Escaldes: de 7 a 20. Cada hora
Dg: Escaldes-Engordany-La Seu d’Urgell: 8.15 / 10.30 
/ 13 / 17 / 19.15
La Seu d’Urgell-Escaldes-Engordany: 7.45 / 9.10 / 12 / 16 / 
18.30
Estació d’autocars-l’Ospitalet: 5.45 / 17 
L’Ospitalet-Estació d’autocars: 7.35 / 19.45
Estació d’autocars-Costa Daurada: 8.00
Costa Daurada-Estació d’autocars: 17.30 (dl a dv)

MONTMANTELL (807 444)
Andorra-Lleida: 6 / 8 / 11.30 / 15.30 / 18
Lleida-Andorra: 10.15 / 14 / 16 / 20 i 22
DIRECT BUS-NADAL JULIÀ (805 151)
Andorra-Barcelona aeroport:  6.15 / 8.15 /
11.15 / 13.15 / 15.15 / 18.15 / 20.15 /22.15
Barcelona aeroport (Terminal 1 planta 0)-Andorra: 7.30 
/11.00 / 13.00 / 15.00 / 17.30 / 20.00 /  23.00
Barcelona aeroport (Terminal 2 Mural Miró)-Andorra: 
7.45 / 11.15 / 13.15 / 15.15 / 17.45 / 20.15 / 23.15
Barcelona Sants (estació de ferrocarril)-Andorra: 
6.15 / 8.15  / 11.45 / 13.45 / 15.45 / 18.15 / 20.45 / 23.45

SOLDEVILA  (Amb reserva prèvia 828 117)
Andorra - Lleida: 8.00 / 15.45 Lleida - Andorra: 12.00 / 
20.15

TAXIS
ATA 863 000 / 861 005
MÉS TAXI 828 000 / 862 488
TAXI EXPRES 812 345

04:00 h 07:00 h 07:15 h 07:30 h
06:00 h 09:00 h 09:15 h 09:30 h
08:00 h 11:00 h 11:15 h 11:30 h
10: 00 h 13:00 h 13:15 h 13:30 h
12: 00 h 15:00 h 15:15 h 15:30 h
14: 00 h 17:00 h 17:15 h 17:30 h
16: 00 h 19:00 h 19:15 h 19:30 h
18: 00 h 21:00 h 21:15 h 21:30 h

08:45 h 09:00 h 09:15 h 12:00 h
10:45 h 11:00 h 11:15 h 14:00 h
12:45h 13:00 h 13:15 h 16:00 h
14:45h 15:00 h 15:15 h 18:00 h
16:45 h 17:00 h 17:15 h 20:00 h
18:45 h 19:00 h 19:15 h 22:00 h
20:45 h 21:00 h 21:15 h 00:00 h
22:45 h 23:00 h 23:15 h 02:00 h

05:00 h 05:45 h 08:30 h 08:45 h
10:00 h 10:45 h 13:30 h 13:45 h
15:00 h 15:45 h 18:30 h 18:45 h

11:00 h 11:30 h 14:25 h 15:00 h
15:00 h 15:30 h 18:25 h 19:00 h
20:00h 20:30 h 23:25 h 00:00 h

ANDORRA BARCELONA BARCELONA BARCELONA
   Estació Av. Diagonal Aeroport T2 Aeroport T1

BARCELONA BARCELONA BARCELONA ANDORRA
 Aeroport T1  Aeroport T2 Av. Diagonal    Estació

ANDORRA PAS DE LA CASA TOULOUSE TOULOUSE
   Estació Bus Stop Aeroport Estació

 TOULOUSE TOULOUSE PAS DE LA CASA ANDORRA
 Estació  Aeroport      Bus Stop   Estació

06:15 h 08:45 h
08:15 h 10:45 h.
10:00 h 12:30 h
12:15 h 14:45 h.
14:00 h 16:30 h
16:15 h 18:45 h.

09:45 h 12:00 h
11:45 h 14:00 h.
13:45 h 16:00 h
15:45 h 18:00 h.
17:45 h 20:00 h
19:45 h 22:00 h.

ANDORRA   LLEIDA
   Estació   Estació AVE

LLEIDA   ANDORRA
Estació AVE        Estació

SUDOKU  

D
IF

ÍC
IL

N
O

R
M

A
L

Fà
C

IL
Solucions:

Fàcil:

Normal:

Difícil:

Farmàcies de guàrdia

PROgRAMACIÓ TvPROgRAMACIÓ TvPROgRAMACIÓ Tv

07:00
Club Piolet

08:00
Avui serà un bon dia, amb gabriel Fer-
nàndez

09:00
Sessió de Consell general

12:30
Mou-te

12:50
InfoNeu

13:40
Horitzons

13:45
Informatiu migdia

14:15
Quixots

14:30
La Clau, amb David Domingo

15:00
La Companyia, amb Xavier Albert

16:00
Sessió de Consell general

19:00
Mou-te

19:20
El Trànsit

19:40
Memòries d’arxiu

20:40
Horitzons

20:45
Informatiu vespre

21:15
Memòria d’un país

22:05
La Clau, amb David Domingo

22:35
Sessió de Consell general

01:00
àrea Andorra Difusió

Sessió de Consell general16.00

https://andbus.net/
https://www.alsa.es/
http://autocareslazara.com/
https://www.andorradirectbus.es/es/?gad_source=1&gclid=CjwKCAiAloavBhBOEiwAbtAJO8LJtemMsdbIRFqkT_H8jxlztBJ0wqFVQyMJnhTcIP-1kmtCDAFHYBoCJOsQAvD_BwE
https://specialolympicsandorra.ad/ca/
https://gos-sos.org/


 

amazon prime

20 minutos

FITXA

sInopsI

comenTArIs

punTuAcIó

plATAFormes

el show de TrumAn (1998)

El Truman Burbank fa una 
vida tranquil·la. Casat amb 
la Meryl, viu a la ciutat 
paradisíaca de Seaheaven. 
Tanmateix, té ganes de veure 
el món, de descobrir noves 
coses i, sobretot, de trobar 
una noia, la Sylvia, la mirada 
de la qual el va embruixar 
en la seva joventut. Però tot 
sembla obligar-lo a quedar-
se allà on és.

En  e l s  da r re r s  anys , 
la majoria d’aquestes 
pel·lícules han tractat sobre 
els mitjans de comunicació 
d’una manera o altra, la 
qual cosa no és sorprenent. 
Tampoc ho és la idea bàsica 
d’‘El show de Truman’, però 
el film de Peter Weir està tan 
intel·ligentment concebut 
i brillantment executat 
que gairebé sembla una 
idea nova. I encara que no 
sigui així, és la base d’un 
exercici molt enginyós. 
Andrew Niccol insereix 
hàbils tocs satírics i troba 
explicacions ocurrents per 
a la majoria de les possibles 
inversemblants.

dIreccIó
Peter Weir

guIó
Andrew Niccol

músIcA

Burkhard Dallwitz
Philip Glass
Wojciech Kilar

gènere

Comèdia

el Videoclub Dijous, 6 de març del 202528

Pol

ForcAdA queVedo

InTerpreTAcIons

Jim Carrey: Truman 
Burbank
Ed Harris: Christof
laura linney: Meryl 
Burbank i Hannah Gil
Natascha McElhone: 
lauren Garland i Sylvia

https://pompesfunebresdelesvalls.com/
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